

三股國小(三折頁介紹)

地理與社區背景

Geographic & Community Context

三股國小位於臺南市七股區三股里，地處曾文溪出海口北岸，鄰近台江國家公園，環繞濕地、潟湖與魚塭等自然景觀。三股子地區原為台江內海，後經曾文溪長年沖積而成陸地，擁有豐富的人文與歷史背景。

Sangu Elementary School is located in Sangu Village, Qigu District, Tainan City, near the mouth of the Zengwen River. Surrounded by wetlands, lagoons, and fish farms, it sits close to Taijiang National Park. Once part of the Taijiang Inner Sea, the area formed over time through river sedimentation and holds rich cultural and historical heritage.

歷史沿革與學校創立

History & School Establishment

清代以來三股子地區逐步開發，日治時期設有派出所，社區逐漸形成。鄭成功於 1661 年自此地附近登陸鹿耳門，為歷史留下重要印記。三股國小於民國 39 年（1950）正式設立，是社區教育的起點與發展核心。

Since the Qing Dynasty, Sangu has developed into a settled community, with historical significance as Koxinga landed nearby in 1661. The school was founded in 1950 and has since served as a cornerstone of local education.

學區與人口現況

School Zone & Demographics

三股地區地勢低窪、土壤鹽分高，居民多以漁業養殖為主，尤以牡蠣與虱目魚聞名。由於就業機會不足，年輕人口逐年外流，導致學齡人口減少，目前全校約 66 位學生，含六個年級與兩班幼兒園。

The area features low elevation and saline soil, with most residents engaged in aquaculture—especially oysters and milkfish. Limited job prospects lead many younger

people to move away, resulting in a gradual decline in student numbers. The school currently enrolls around 66 students across six grades and two kindergarten classes.

校園環境與設施

Campus Environment & Facilities

學校重視環境美化與硬體建設，擁有整齊的綠地與花木，並設有現代化教室、電腦教室、廚房與飲水設施，致力提供學生一個溫馨、安全、功能齊全的學習環境。

The school features well-maintained green spaces, modern classrooms, a computer lab, kitchen, and safe drinking water facilities—creating a warm, safe, and well-equipped environment for learning.

教育理念與教學方向

Educational Philosophy & Approach

三股國小以「活潑、健康、勤奮、合作」為教育目標，重視技能導向與生活化學習，培養學生自主學習能力與團隊合作精神，並強調家庭與社區的參與。

Our goal is to cultivate students who are lively, healthy, diligent, and cooperative. We adopt a skill-based and real-life approach to education, fostering independence and collaboration while encouraging family and community involvement.

多元課程與學習策略

Diverse Curriculum & Learning Strategies

學校提供多元課程，如英語讀劇、小小解說員、程式設計、創意手作、韻律舞蹈與雙語學習等，搭配因材網、Cool English、Pagamo 等數位學習平台，提升語言表達與邏輯思維能力。

We offer a variety of programs, including English drama, junior docent training, coding, creative crafts, rhythmic dance, and bilingual learning. Digital platforms like Junyi

Academy, Cool English, and Pagamo enhance students' language and logical reasoning skills.

□ 主題教學與關鍵能力

Thematic Learning & Core Competencies

本校發展「活力三股，五力全開」課程主軸，培養學生五大能力：基礎學力、全球溝通力、美感創意力、問題解決力與科技應用力，並透過 PBL 方式連結生活情境與學習實作。

Our themed curriculum “Vibrant Sangu: Five Competencies Unleashed” nurtures key abilities—academic foundation, global communication, aesthetic creativity, problem-solving, and tech literacy—through project-based learning (PBL) tied to real-life contexts.

★ 學生活動與表現

Student Activities & Achievements

學校社團活動豐富，包括直笛團、合唱團、田徑隊、自行車隊、巧固球隊等。學生表現優異，特別是樂樂棒球隊連續三年勇奪亞洲盃冠軍，其他團隊也屢獲市賽佳績。

Extracurricular groups include recorder ensemble, choir, track and field, cycling, and Tchoukball teams. Students excel across activities—especially the tee ball team, which won the Asia Cup three consecutive years. Others have earned city-level honors.

👣 校外學習與社區連結

Field Experience & Community Engagement

本校鼓勵學生走出教室，透過校外教學、社區探索與校際交流活動，培養對土地的認同與全球視野，並建立實踐力與公民意識。

We promote experiential learning through field trips, community exploration, and school exchanges—strengthening place-based identity, global perspective, and civic engagement.

∞ 聯絡方式 Contact Information

三股國小 Sangu Elementary School

地址：臺南市七股區三股里 100 號

Address: No. 100, Sangu Village, Qigu District, Tainan City, Taiwan

電話：06-7880744 | 傳真：06-7880735

Phone: +886-6-7880744 | **Fax:** +886-6-7880735

歡迎蒞臨參觀，與我們一同為孩子打造希望的教育！

We warmly welcome your visit—join us in shaping a hopeful future for our children!